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Antwoorden op feitelijke vragen Partij van de Arbeid betreffende de Begroting 2021 - 2024 

Fractie Nr. Vraag Antwoord 

PvdA  121.  
 

p.46 Energietransitie  
"Incidenteel budget ter dekking van de lasten welke gemaakt 
worden in het kader van de energietransitie en de 
duurzaamheidsambities. -1.955”  
Wat gaat er precies opgeleverd worden voor het in 2021 
gereserveerde bedrag van 1.955.000 Euro?  

Voor het 2021 wordt een nieuw uitvoeringsjaarplan opgesteld. Dit 
betreft voornamelijk het voorzetten en afronden van de 
activiteiten en projecten zoals die 2020 gestart zijn.  

PvdA  122.  
 

p.46 Bijdrage asfaltcollectoren WOA  
"Amersfoort is ambitieus als het gaat om de transitie naar 
een duurzame stad. In verband hiermee is besloten de 
benodigde kosten van het opnemen van asfaltcollectoren in 
de aanbesteding van de nieuwe Westelijke Ontsluiting, van 
incidenteel € 1 miljoen, te dekken uit de Reserve Duurzame 
Stad. -1.000”  
Hoeveel energie gaat er per jaar opgewekt worden met deze 
investering van 1.000.000 Euro en hoe verhoudt zich dat tot 
de plaatsing van zonnepanelen op daken in Amersfoort ter 
waarde van 1.000.000 Euro?  

De asfaltcollectoren in de Westelijk Ontsluiting hebben een 
energiepotentie van 60.000 GJ per jaar (zie 
https://www.amersfoort.nl/bericht/duurzame-energie-uit-
asfalt.htm). De plaatsing van zonnepanelen op daken in 
Amersfoort zouden gemiddeld zo’n € 400 per paneel kunnen 
kosten (grove schatting, want het gaat om een globale 
vergelijking). Dat betekent dat voor dit bedrag 2.500 panelen 
gerealiseerd kunnen worden. Deze hebben een jaarproductie van 
ca. 700.000 kWh of 2.500 GJ per jaar. Hieruit volgt dat de 
investering van een miljoen euro in asfaltcollectoren zo’n 24 keer 
zoveel energie op kan leveren dan hetzelfde bedrag geïnvesteerd 
in zonnepanelen.  

PvdA  123.  
 

p.48 Goed op Weg - Korte Termijn Aanpak 2021-2024  
"Incidenteel budget voor 4 jaar voor het verbeteren van de 
regionale en stedelijke bereikbaarheid, de benutting van de 
bestaande infrastructuur voor auto, openbaar vervoer en 
fiets en het stimuleren van schone, slimme en veilige 
mobiliteit. Hierbij wordt samengewerkt met het Rijk, 
Rijkswaterschap, provincie Utrecht en de gemeente Utrecht  
onder de vlag Goed op Weg en Korte Termijn Aanpak. -860, -
360, -360, -360"  
Wordt er ook gewerkt aan een plan om voortaan de bewoners 
in de omgeving ook te betrekken bij de plannen voor het 
verbeteren van de bereikbaarheid?  

Inwoners van de stad worden voortdurend betrokken bij plannen 
waarbij de bereikbaarheid van de stad wordt verbeterd. Een groot 
deel van het programma Goedopweg wordt ingezet op 
gedragsbeïnvloeding en het stimuleren van duurzaam reisgedrag. 
Voor de uitvoering van de projecten wordt samengewerkt met 
werknemers, scholen en inwoners van de stad. 
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PvdA  124.  
 

p.50-51 Sportstimulering  
"Dit betreffen doorgeschoven incidentele middelen vanuit de 
jaarrekening 2018 voor sportstimulering. -300"  
Waaraan gaat het bedrag van 300.000 Euro besteed worden?  

Dat bedrag wordt besteed aan het project sportparkmanager voor 
de sportparken Zielhorst en Vermeer- en Leusderkwartier. Doel is 
om het multifunctioneel gebruik van de sportparken te 
bevorderen.  

PvdA  125.  
 

p.51 Evenementen  
"Amersfoort is een broedplaats voor talent op het gebied van 
sport, cultuur en evenementen. We willen dit koesteren en de 
voorwaarden voor de ontwikkeling van dit talent verbeteren. 
Dat betekent dat we duidelijkheid verschaffen over de 
condities en meerjarige financiering van sport, cultuur en 
evenementen. -414“  
Waaraan gaat het bedrag van 414.000 Euro besteed worden?  

 
- T.b.v. evenementenadviseur en evenementen coördinator  
- Bijdrage programma ‘75 jaar Vrijheid Amersfoort’  
- Overig bedrag te gebruiken voor actualisatie evenementenbeleid 
en incidentiele uitgaven ten behoeve evenementen  

PvdA  126.  
 

p.52 Onderhoud gemeentelijke huisvesting  
"Incidenteel budget voor het onderhouden van het huidige 
stadhuis. De dekking vindt plaats door een onttrekking uit de 
Reserve onderhoud Stadhuis. -1.000, -1.000, -1.000, -1.000"  
Verhuizing/verbouwing Stadhuis  
"Incidenteel budget voor kleine aanpassingen in de huidige 
locaties. -153, -153“  
Wat wordt er jaarlijks voor 1.000.000 Euro aan onderhoud 
besteed, bovenop de 153.000 Euro?  
Mutaties reserves  
"Onttrekking aan de Reserve onderhoud Stadhuis ter dekking 
van de onderhoudskosten voor gemeentelijke huisvesting. - 
3.000, -1.000, -1.000, -1.000”  
Waarom wordt er in 2021 3.000.000 Euro onttrokken aan de 
reserve voor het onderhoud aan het Stadhuis, terwijl eerder 
op de pagina wordt vermeld dat er maar 1.000.000 Euro aan 
onderhoud gepleegd gaat worden?  

Jaarlijks is een onttrekking begroot van 1.000.000 ter dekking van 
incidentele (groot) onderhoudskosten. Dat is een gevolg van het 
uitblijven van renovatie en van het recente besluit tot 
nieuwbouw. Daarnaast begroten wij incidenteel budget van 
153.000 voor kleine aanpassingen/verbouwingen/verhuizingen in 
het pand om in te spelen op veranderende behoeften binnen de 
organisatie. Inrichting van Teams-rooms, herschikking van 
kantoorruimte etc.  
De extra 2 miljoen wordt uitgelegd in de tabel.  

 
We hebben tijdens de variantenstudie Toekomst Stadhuis 
onderzocht wat we op korte termijn aan extra achterstallig 
onderhoud uit moeten voeren bovenop de reguliere 1.000.000 
zodat we de panden nog goed en veilig kunnen gebruiken tot 
de verhuizing. De aanbesteding van dat werk loopt en 
uitvoering valt in 2021. We hebben daarvoor een extra 
onttrekking van 2.000.000 begroot.  

PvdA  127.  
 

Pag. 55 12. Grondexploitatie 2019: 19,2% 2020:16,5% 
2021:11,6% 2022:8,2% 2023: 7,3% 2014: 5,0%  
De grondexploitatie neemt met rap tempo af tot 2024.  
Vraag: Welke gevolgen heeft dit op de weerstandsratio en de 
saldireserve?  

Pag. 55 12. Grondexploitatie 2019: 19,2% 2020:16,5% 2021:11,6% 
2022:8,2% 2023: 7,3% 2014: 5,0%  
De grondexploitatie neemt met rap tempo af tot 2024.  
Vraag: Welke gevolgen heeft dit op de weerstandsratio en de 
saldireserve?  
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PvdA  128.  
 

Pag 68. Stedelijk beheer en milieu:  
4.3 Duurzaamheid is niet de core business van een bedrijf en 
daardoor is het lastig voor ondernemers om naast hun 
daadwerkelijke core business veel tijd en energie in dit 
onderwerp te steken. De onduidelijke economische situatie 
werkt in deze niet mee. Door selectiever onderwerpen onder 
de aandacht te brengen en hierin in eerste instantie te 
ontlasten i.p.v. opleggen verwachten we meer begrip 
waardoor bedrijven actiever meewerken. We bouwen aan een 
bestendig Netwerk, vanuit die opgebouwde relatie werkt het 
effectiever om de duurzaamheidsonderwerpen selectief onder 
de aandacht te brengen en een motiverende en activeren rol 
te bekleden naar de ondernemers. Bij de grote bedrijven valt 
de grootste milieuwinst te behalen. Er is een tijdsinvestering 
nodig van de bedrijven om zich te verdiepen in de 
duurzaamheidsonderwerpen. Een groter bedrijf kan deze  
investering over het algemeen makkelijker dragen. Grote 
bedrijven kunnen daarnaast als inspiratie, voorbeeld en 
motivator werken voor de kleinere bedrijven. Bestaande 
Duurzaamheids Deals worden verder nageleefd.  
Vraag: Waaruit bestaan deze Duurzaamheids Deals? 

Er is een SamenDuurzaamDeal met betrekking tot 
bedrijventerreinen, namelijk met de Wieken-Vinkenhoef. Meer 
informatie vindt u in die Duurzaamheidsdeal. 

PvdA  129.  
 

Pag 81 Stedelijk beheer en milieu:  
Tabel HF 1.1.4  
Een forse toename van kosten door de uitkomst van de 
aanbesteding van de verwerking van het restafval en GFT. -€ 
2.400 x1.000  
Vraag: Hoe is deze toename te verklaren nav de aanbesteding?  

De toename van de verwerkingskosten is met name een relatieve 
toename van de tarieven. De tarieven die de AVU heeft t/m 2020 
zijn in vergelijking met de huidige markttarieven zeer laag te 
noemen. Amersfoort heeft de afgelopen 10 jaar profijt gehad van 
bijzonder lage tarieven in de overeenkomsten die de AVU destijds 
heeft gesloten voor verwerking van GFT en restafval. Amersfoort 
had daarom van 2011 tot en met 2020 lagere tarieven.  
Daaraan komt een eind met het afsluiten van nieuwe contracten 
door de AVU voor afvalverwerking per 2021. Dit omdat er nu veel 
meer aanbod is van restafval en GFT wat het markttarief voor 
verwerking duurder maakt. Ook is de concurrentie op de GFT 
markt zeer gering wat in het nadeel van gemeenten is.  
Als gevolg van de aanbesteding heeft de AVU nu te maken met 
tarieven die marktconform zijn. Wanneer bijvoorbeeld naar de 
huidige markt-verwerkingstarieven van het restafval wordt 
gekeken, zien we dat deze zich bevinden tussen € 80 en € 100 per 
ton te verbranden restafval (exclusief transport & overslag en 
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belastingen). Het AVU-tarief van € 82 is dus in feite geen hoog 
tarief, hoewel dit wel kostenverhogend is (en hoger als we 
voorheen hadden). Voor grof huishoudelijk afval geldt hetzelfde. 
Het gft-tarief is wel wat aan de hoge kant, zij het dat dit met niet 
meer dan € 5 per ton afwijkt van de verwachte tarieven. Dit heeft 
te maken met het feit dat er slechts één marktpartij is die 
momenteel gft-ruimte heeft. Er is dus geen concurrentie.  
In het raadsvoorstel AVU begroting 2021 van april 2020 (concept 
programma en product begroting AVU 2021)  
hebben wij uw raad geïnformeerd over de oorzaak van toename 
van kosten door de nieuwe verwerkingscontracten voor GFT en 
restafval en grof huishoudelijk afval. 

PvdA  130.  
 

Pag 114 Ambities en opgaven:  
Wel willen wij de retributies zoals afvalstoffenheffing 100% 
kostendekkend houden en stellen wij voor om de 
Toeristenbelasting in te voeren.  
Vraag: Het college geeft in de begroting aan mbt 
toeristenbelasting met de hoteliers in gesprek te gaan.  
Gaat het college ook in gesprek met organisaties op het 
terrein van cultuur over de besteding van de gelden aan de 
stad en toerist?  

Toeristenbelasting is een belasting op overnachten. Bij invoering 
van die belasting zullen hoteliers deze voor de gemeente van hun 
gasten moeten innen. Daarover gaat het college met hen in 
gesprek. Op dit moment is nog niet bepaald hoe we omgaan met 
de kosten en baten van de verschillende lasten.  

PvdA  131.  
 

p.163 In 2021 vervalt het incidentele budget van het Europees 
Sociaal Fonds ter dekking van de volgende activiteiten:  
 besteding aan VSO-Pro scholen - 241.000 Euro  
 Actieplan Jeugdwerkloosheid - 196.000 Euro  
 Jongerenloket - 277.000 Euro  
 
Het regionaal jongerenloket in 2021 wordt gedekt uit de 
reserve regionale participatiegelden. Waar gaan de overige 
twee activiteiten uit gedekt worden?  

Voor de VSO–Pro scholen zijn er vanwege het wegvallen van deze 
ESF-middelen in 2018 via een decentralisatie-uitkering (motie 
Segers) extra middelen beschikbaar gesteld, die bij de 
jaarrekening 2018 door uw gemeenteraad zijn toegevoegd aan de 
reserve regionale participatiegelden. Op dit moment wordt er 
samen met de scholen een regionaal plan gemaakt over de 
besteding van deze middelen in 2021.  
We verwachten daarnaast dat er in 2021 een mogelijkheid komt 
een ESF-subsidie aan te vragen voor 2021-2022 als onderdeel van 
het REACT-EU-pakket. Per wanneer en hoeveel middelen hiervoor 
beschikbaar komen zal nog in 2020 bekend worden gemaakt.  
Voor wat betreft de regionale aanpak jeugdwerkloosheid zullen de 
middelen uit de reserve regionale participatiegelden worden 
ingezet. Voor extra inspanningen ten behoeve van jongeren in 
Amersfoort zijn in het coalitieakkoord aanvullende middelen 
opgenomen in het investeringsfonds onderwijs & economie. Deze 
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zijn terug te vinden in hoofdstuk 3 Lerende, werkende en 
dynamische stad.  

PvdA  132.  
 

P.188 4. "ethische vraagstukken over digitalisering in de 
openbare ruimte"  
Welke ethische vraagstukken over digitalisering in de  
openbare ruimte staan er voor 2021 op de agenda?  
 

Bij het verzamelen van data in de openbare ruimte kunnen 
technologische hulpmiddelen worden ingezet. Voor 2021 is nog 
geen volledig overzicht te geven van de situaties waarin 
dergelijke hulpmiddelen ingezet gaan worden. Wel is hiervoor een 
gedegen proces ingericht. Voordat de gemeente  
technologische middelen als camera’s en sensoren inzet, worden 
privacy-risico’s en –maatregelen via een DPIA (Data protection 
impact assessment) in kaart gebracht. Indien nodig wordt een 
verwerkersovereenkomst opgesteld. Ook overweegt de gemeente 
een toetsing op ethische aspecten van digitalisering door een 
burgerpanel.  

PvdA  133.  
 

p.192 "Bij kadernota 2020-2023 was voor 2020 € 1 miljoen aan 
incidentele middelen beschikbaar gesteld voor het verder 
vormgeven van de circulaire economie. Deze is in 2021 niet 
meer beschikbaar."  
Welke activiteiten komen vanaf 2021 still te liggen met het 
niet meer beschikbaar zijn van het budget van 1.000.000 
Euro?  

In de begroting 2021-2024 geven we aan dat het mogelijk is om de 
huidige inzet op Circulaire Economie te continueren bij 
overheveling van de gelden uit 2020. Uiteraard wordt deze 
overheveling integraal overwogen bij het opstellen en vaststellen 
van de jaarrekening 2020.  
Op het moment dat er geen gelden worden vrijgemaakt, vervallen 
de volgende activiteiten of wordt de inzet vanuit het 
deelprogramma Circulaire Economie flink afgeschaald. Op dit 
moment wordt gewerkt vanuit het vastgestelde 
uitvoeringsprogramma Circulaire Economie 2019-2020 waar is 
gekozen voor:  
1. een actieve rol op het vlak van Circulair Bouwen als kans voor 
het bouwen aan een duurzame economie  
2. een aanjagende rol richting markt op het vlak van circulair 
inkopen  
3. een initiërende rol met betrekking tot het ontwikkelen van 
kennis en al doende leren in de (regio) Amersfoort  
4. een stimulerende rol door o.a het inzetten van 
beleidsinstrumentarium en het ondersteunen van netwerkvorming  
 
Op het moment dat er geen uitvoeringsgelden beschikbaar komen 
voor 2021 en verder moeten deze vastgestelde doelstellingen 
worden herzien. Het geheel of gedeeltelijk wegvallen van de 
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uitvoeringsgelden heeft namelijk consequenties voor de inzet van 
capaciteit en de inzet van bijvoorbeeld stimuleringsgelden. Deze 
uitvoeringsgelden zetten we bijvoorbeeld in voor nader onderzoek 
en verkenningen om circulair bouwen te verankeren bij 
gebiedsontwikkelingen, zoals de Kop van Isselt, De Hoef, de 
Wagenwerkplaats en de Vinkenhoef. Op deze wijze wordt in de 
praktijk verkend hoe circulaire gebiedsontwikkeling kan worden 
verankerd in de omgevingsvisie. Een ander voorbeeld is de inzet 
van uitvoeringsgelden voor het verder  
implementeren van circulair aanbesteden binnen de 
gemeentelijke organisatie.  
De inzet in Amersfoort is al beperkt tot 1 van de 5 
transitieagenda’s die worden aangejaagd vanuit het Rijk. Hiermee 
vervallen we terug in een scenario waarmee we niet langer 
kunnen voldoen aan de vraag vanuit het Rijk op het vlak van 
Circulair Bouwen. Hierbij moet ook de kanttekening moet worden 
geplaatst dat we al niet voldeden aan inzet over de hele breedte 
van de Rijksambitie Circulaire Economie 2050. Amersfoort heeft 
op dit moment een actieve inzet op rond de transitieagenda 
Circulaire Bouwen en een beperkte inzet op consumptiegoederen 
(zorgplicht huishoudelijk afval en een stimulerende rol met 
betrekking tot de Retourboulevard). Maar geen actieve inzet 
vanuit het deelprogramma circulaire economie op het vlak van de 
transitieagenda’s Biomassa, Maakindustrie en Kunststoffen.  

PvdA  134.  
 

P.195 "Door het failliet gaan van een van de door de ROM 
gefinancierde ondernemingen kan ons aandeel 
(aandelenkapitaal) minder waard worden.”  
Welke onderneming is failliet gegaan, welk bedrag aan verlies 
ging hiermee gemoeid en wat betekent dat voor de gemeente 
Amersfoort?  

Dit onderdeel betreft de risicoparagraaf van de begroting. Het 
risico heeft zich nog niet daadwerkelijk voortgedaan. Er is dus nog 
geen sprake van financiële gevolgen voor gemeente Amersfoort. 
Wanneer het risico zich voortdoet zullen wij dat via de band van 
ons aandeelhouderschap van de ROM vernemen en op basis 
daarvan acteren. In algemene zin kan gesteld worden dat het 
voortdoen van het risico zal leiden tot een financiële 
waardevermindering van onze deelneming en deze 
waardevermindering zal dan onderdeel uit maken van de 
gemeentelijke jaarrekening van het betreffende jaar.  

PvdA  135.  
 

Pag 218 Cultuur  
We faciliteren een digitaal platform waarop cultuurmakers 
zich kunnen presenteren en een boekingsfaciliteit wordt 
aangeboden.  

De startbijdrage van de gemeente is 6600,- voor de ontwikkeling 
(3000,-) en service- en hostingskosten (3600,- ) voor het eerste 
jaar. Op basis van de ervaring in het eerste jaar wordt gekeken 
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Vraag: Wat zijn de kosten om dit platform te initiëren en 
structureel te kunnen beheren?  

naar de mogelijkheden voor (gemeentelijke of externe) 
financiering op lange termijn.  

 


